

**Forum:** Brugergruppens Arbejdsgruppe  
**Tid:** Torsdag den 15. august 2024, kl. 17.00  
**Sted:** Albertslund Forsyning, Vognporten 9, 2620 Albertslund

**Deltagere:** Brugergruppens Arbejdsgruppe: Birthe Y. Nielsen, Jens Klint, Karen Poulsen, Lars Bremer, Pia Larsen, Povl Markussen, Rudi Tobisch  
Formanden Marianne Burchall  
Afdelingsleder Marie Brøchner Jespersen  
Enhedsleder Catarina Markus-Møller  
Energi- og udviklingskonsulent Niels Hansen

**Afbud:** Karsten Wenneberg

## Gæst(er)

**Referent** Niels Hansen

Dato: 16. august 2024  
Sags nr.: 00.22.04-P35-11-23  
Sagsbehandler: TMG

Inden gennemgangen af dagsordenen evaluerede Arbejdsgruppen den nye måde at holde arbejdsgruppemøder på.

Der blev fra Arbejdsgruppens medlemmer givet udtryk for, at møderne de sidste par gange er blevet styret for stramt, og uden der har været mulighed for at gå i dybden med emnerne. Medlemmerne føler, at de ikke lever op til Brugergruppens mandat med den oplevede envejskommunikation.

Arbejdsgruppen har tidligere bl.a. været med til at gøre sagsdokumenter mere forståelige for Brugergruppens medlemmer – og har bidraget med at kvalificere møderne i Brugergruppen med input til Forvaltningen om hvad det er vigtigt at fokusere på.

Arbejdsgruppen anerkendte at fokus på temaer i Brugergruppen var positivt, men savnede viden om bl.a. nationale politiske tiltag med indvirkning på forsyningsområdet og flere strategiske input om hvordan vi kommer videre med arbejdet, særligt den grønne dagsorden i Albertslund.

Formanden og Forvaltningen fortalte, at ønsket med den seneste tids forandringer har været at gøre Brugergruppens møder bedre. Forvaltningen har modtaget ros for temadrøftelser og eksempelvis besøget på Vestforbrænding. Forvaltningen anerkendte også kritikken af, at dagsordenen til dagens møde havde været for tynd og uden vedhæftet materiale.

Der var enighed om, at arbejde videre med at forbedre møderne i Arbejdsgruppen og i Brugergruppen. Et led heri er at kigge på en revision af Forretningsordenen og Retningslinjer for Brugergruppen. Forvaltningen kommer med et udkast som Arbejdsgruppen kan behandle.

Desuden var der enighed om at forbedre dagsordenerne med mere indhold, og at stille efter at have bilagsmateriale klar til møderne. Forvaltningen skal i højere grad have temaer med til Arbejdsgruppen, som kan drøftes. Temadrøftelser der eventuelt kan styrkes ved udefra kommende gæster til Arbejdsgruppemøderne. Temaer kunne være:

- Vedvarende energi

**By, Kultur, Miljø & Beskæftigelse**

**Miljø & Teknik**  
Administration & Udvikling

**Albertslund Kommune**  
Vognporten 9  
2620 Albertslund

T 43686888

- Brug af varmeanlæg
- Sparer vi på vandet? (Status)

Forvaltningen vil komme med forslag til emner og temaer til kommende Brugergruppemøder, som Arbejdsgruppen løbende kan komme med input til. Måske som en mødeplan, der fortløbende opdateres.

## Dagsorden

1. Godkendelse af dagsorden til Brugergruppemødet

Input fra Arbejdsgruppen:

- Nyt fra Klimafolkemødet (v. Hans-Henrik Høg) under orientering fra Forvaltningen
- Kort opfølgning på temadag fra Vestforbrænding
  - o Der arbejdes videre med opfølgningen på decembermødet

## Sager til behandling / beslutning i Brugergruppen:

2. Takster 2025
  - a. Fjernvarme
    - i. Nyt takstsystem

Fjernvarmetaksterne forventes at stige i 2025 – og det skyldes bl.a., at der nu skal afskrives på de store anlægsinvesteringer i Herstedøster Landsby og Villaby.

Indførelsen af det nye takstsystem medfører en ny fordeling af omkostningerne mellem varmekunderne. For boligerne vil det betyde, at de boliger der har et lavt energiforbrug i forhold til boligens størrelse, vil opleve mindre prisstigninger, end de boliger, der har et højt energiforbrug i forhold til boligens størrelse.

Der blev efterlyst en form for varmetakstberegner på hjemmesiden, hvor man kan sammenligne konsekvenserne af gammel og ny takst.

- b. Affald

Der kommer ligeledes en stigning i affaldstaksterne. Det skyldes en underdækning fra tidligere, der nu skal opkræves. Der har endvidere været foretaget et fejlskøn over moms af nogle omkostninger, der tidligere er ført tilbage borgerne - og som nu fører til at moms skal tilbagekræves igen.

## Tema:

3. Temadrøftelse vedr. HOFOR v/ Rune Christiansen, Christian Ammitsøe og Nana Gees
  - a. Albertslundaftalerne
  - b. HOFOR's projekter inden for vand og spildevand i de kommende år
  - c. Fremtidssikring ifbm. skybrud og 100 års hændelser

Ingen bemærkninger

## Mødesager/ notater der skal videre til politisk behandling / orientering:

## Orienteringspunkter:

4. Orientering fra Formanden
5. Orientering fra Forvaltningen
6. Eventuelt

Der orienteres til Brugergruppemødet om arbejdet i Klimaforum og Povl Markussen orienterer om ny bestyrelse i Albertslund Verdensmål Center, hvor formanden ikke stiller op næste gang – derfor er der behov for nye kræfter i bestyrelsen.

Der blev gjort opmærksom på, at der er problemer med DOLL's pullerter ved Gamle Landevej, der giver et ringe lys. Forvaltningen har tidligere lovet at det skulle udbedres. Desuden blev der talt om lavt vandtryk ved Godthåbsparken – det undersøges nærmere og der gives besked til HOFOR forud for Brugergruppemødet, hvis det stadig er aktuelt.